

J-CAP

2020

10-11
FEVRIER
ABIDJAN



MARCHES DES CAPITAUX : INVESTIR POUR LA CROISSANCE
CAPITAL MARKETS: INVESTING FOR GROWTH

ORGANISATEURS



GROUPE DE LA BANQUE MONDIALE

LA BANQUE MONDIALE
IBRD • IDA

IFC Société Financière
Internationale

crepmf

Conseil Régional de l'Épargne Publique
et des Marchés Financiers

EN PARTENARIAT AVEC



THE GOVERNMENT
OF THE GRAND DUCHY OF LUXEMBOURG
Ministry of Finance



PRESENTATION **BANQUE MONDIALE**

ABOUT THE WORLD BANK





À PROPOS DU GROUPE DE LA BANQUE MONDIALE

Le Groupe de la Banque mondiale est l'une des plus importantes sources mondiales de soutien financier et technique pour les pays en développement. Il est composé de cinq institutions connexes : la Banque internationale pour la reconstruction et le développement (IBRD), l'Association internationale de développement (IDA), la Société financière internationale (IFC), l'Agence multilatérale de garantie des investissements (MIGA) et le Centre international pour le règlement des différends relatifs aux investissements (ICSID). Chaque institution joue un rôle distinct dans le cadre de la mission de l'organisation, qui est de lutter contre la pauvreté et d'améliorer les conditions de vie des habitants des pays en développement.

ABOUT THE WORLD BANK GROUP

The World Bank Group is one of the world's largest sources of funding and knowledge for developing countries. It comprises five closely associated institutions: the International Bank for Reconstruction and Development (IBRD), the International Development Association (IDA), the International Finance Corporation (IFC), the Multilateral Investment Guarantee Agency (MIGA), and the International Centre for Settlement of Investment Disputes (ICSID). Each institution plays a distinct role in the organization's mission, which is to fight poverty and improve living standards for people in the developing world.



PRESENTATION DU **CREPMF**
ABOUT THE WEST AFRICAN MARKET AUTHORITY



Le Conseil Régional de l'Épargne Publique et des Marchés Financiers (CREPMF) est un organe de l'Union Monétaire Ouest Africaine (UMOA). Il a été créé le 3 juillet 1996 par décision du Conseil des Ministres de l'UMOA, dans le cadre de la mise en place du marché financier régional dont il assure la tutelle.

Il est chargé d'une mission générale de protection de l'épargne investie en valeurs mobilières et en tout autre placement donnant lieu à une procédure d'appel public à l'épargne dans l'ensemble des Etats membres de l'Union.

Il est seul compétent pour autoriser les opérations de levée de fonds sur le marché financier, habilitier les structures de gestion du marché et agréer les intervenants commerciaux.

Son siège est à Abidjan, en Côte d'Ivoire.

CREPMF is an organ of the West African Monetary Union (WAMU) created on July 3rd, 1996 by the WAMU Council of Ministers, within the framework of the establishment of the regional financial market which it supervises.

CREPMF is entrusted with a general mission of the protection of savings invested in securities and any other investment giving rise to a public offering procedure in all the eight (08) States, Members of the Union.

As the Capital Market Authority, CREPMF holds the power to authorize financial transactions involving the raising of resources and initial public offerings, and empowering Market Central Structures (Regional stock exchange, Central Custodian /settlement Bank), as well as the approved market participant etc.

Its headquarters is in Abidjan, Côte d'Ivoire.



PROGRAMME DU **FORUM**
CONFERENCE AGENDA



10 FEVRIER 2020**9:00 FINANCER L'AVENIR DE L'UEMOA****ALLOCUTION DE BIENVENUE****Mamadou Ndiaye**, Président du CREPMF**Anshula Kant**, Directrice Générale et Directrice Financière du Groupe de la Banque Mondiale**ALLOCUTION D'OUVERTURE****Adama Coulibaly**, Ministre des Finances de la Côte d'Ivoire**Romuald Wadagni**, Ministre des Finances du Bénin et Président du Conseil des Ministres de l'UEMOA**S.E.M Daniel Kablan Duncan**, Vice-Président de la Côte d'Ivoire**9:40 DÉVELOPPEMENT DES MARCHÉS FINANCIERS DANS L'UEMOA : L'APPROCHE DU J-CAP**

Le J-CAP est une nouvelle initiative du Groupe de la Banque Mondiale qui vise à renforcer l'engagement de l'institution en faveur du développement des marchés financiers locaux. Pour un certain nombre de pays cibles, le J-CAP réunira des équipes de la Banque mondiale et d'IFC qui assureront des services de conseil parallèlement à des transactions témoins, en appliquant une approche globale ciblant l'ensemble de l'écosystème des marchés financiers, notamment les conditions préalables, la clientèle d'investisseurs, le secteur de l'intermédiation financière et les émetteurs.

Au sein de l'UEMOA, le J-CAP soutient des réformes qui visent, entre autres, à renforcer la protection des investisseurs, moderniser le cadre juridique et réglementaire des appels à l'épargne, et mettre en place de nouveaux instruments pour attirer de nouveaux émetteurs. La titrisation de prêts aux PME avec l'aide d'IFC est l'un des premiers succès de ce programme.

EXPOSÉ DE**Sergio Pimenta**, Vice-Président, Le Moyen-Orient et L'Afrique, IFC**9:55 UEMOA : PROGRÈS À CE JOUR, DÉFIS ET OPPORTUNITÉS**

Au cours des 20 dernières années, les marchés financiers de l'UEMOA ont mobilisé environ 17 milliards de dollars pour soutenir l'économie de la région. Ce dynamisme présente un important potentiel qui ne peut être réalisé que si trois obstacles sont levés. Comment élargir et diversifier la clientèle d'investisseurs ? Comment le secteur des marchés des capitaux peut-il être professionnalisé ? Comment rendre le marché plus attractif pour les émetteurs ?

INTERVENANTS**Tiemoko Meyliet Kone**, Gouverneur, BCEAO**Abdallah Boureima**, Président, Commission de l'UEMOA**Christian Adovelande**, Président, BOAD**Mamadou Ndiaye**, Président, CREPMF**MODÉRATRICE****Anne-Marie Dias Borges**, Journaliste Senior, BBC Business**11:10 PAUSE-CAFÉ****11:30 UN CADRE POUR LE DÉVELOPPEMENT DES MARCHÉS FINANCIERS**

Si chaque marché financier suit son propre développement, sans suivre une ligne préétablie, certaines conditions et politiques sont communes aux marchés les plus matures. Quelles sont ces conditions préalables ? Et qu'est-ce que cela signifie pour les décideurs et les chefs d'entreprise qui cherchent à promouvoir activement leur marché des capitaux ?

EXPOSÉ DE**Dimitri Demekas**, Consultant Senior, London School of Economics & IFC

11:45 MARCHÉS DES OBLIGATIONS SOUVERAINES : POSER LA PIERRE ANGULAIRE DU DÉVELOPPEMENT DES MARCHÉS LOCAUX DES CAPITAUX ?

Le marché de la dette souveraine est le segment le plus important et le plus actif des marchés financiers de l'UEMOA. Il a joué un rôle fondamental dans la mobilisation des ressources nécessaires au financement des politiques de développement économique de la région à un coût raisonnable.

Toutefois, l'objectif de mobilisation de fonds à moindre coût n'est pas toujours compatible avec celui de développement des marchés financiers locaux. Comment concilier ces deux objectifs de manière équilibrée? Quelles politiques publiques sont importantes pour promouvoir davantage le développement des marchés locaux de la dette souveraine et de l'ensemble des marchés financiers? Comment les autres pays ont-ils géré ces défis?

INTERVENANTS

Adrien Diouf, Directeur Général, l'Agence UMOA-Titres

Mohamed El Fadel Kane, Directeur Général, Société Générale Capital Securities

Jose Olivares, Directeur des Marchés des Capitaux, Ministère de l'Économie et des Finances, Pérou

Niamkey Isidore Tanoë, Président de l'Association Professionnelle des Sociétés de Gestion et d'Inter-médiation

MODERATEUR

Alfonso Garcia Mora, Directeur Global des Finances, Banque Mondiale

13:00 DÉJEUNER

14:00 JETER LES BASES DU FINANCEMENT À LONG TERME : LE POINT DE VUE DES INVESTISSEURS NATIONAUX

La clientèle d'investisseurs nationaux de l'UEMOA est dominée par les banques commerciales, si bien que les financements sur les marchés financiers nationaux demeurent des financements à court terme. Les fonds de pension pourraient constituer une bonne source d'investissements à long terme. Toutefois, bien qu'ils prennent de l'envergure, leur rôle sur les marchés financiers nationaux reste à établir. Comment y parvenir? Quels sont les mécanismes qui permettent aux fonds de pension de travailler et investir ensemble? Quelles sont les solutions innovantes disponibles pour accroître davantage l'assiette d'actifs?

INTERVENANTS

Jacqueline Theresa Irving, Economiste Principal du Secteur, IFC

Cheick Tidiane Tounkara, Président de la Commission de Surveillance de la CIPRES

Abib Halim, Directeur des Activités du Marché, Société Ivoirienne de Banque

Paul Harry Aithnard, Directeur Général, Ecobank Côte d'Ivoire

MODERATRICE

Fiona Stewart, Spécialiste Principal du Secteur Financier, Banque Mondiale

15:10 ATELIERS - INTERMÉDIATION FINANCIÈRE

A: Fintech – Le futur du développement des marchés financiers ?

Avec 70% de la population africaine de moins de 35 ans, le continent est un terrain fertile pour les fintechs. Cependant, l'application des solutions fintech au développement des marchés de capitaux a été marginale. Où se trouvent les opportunités? Et comment pouvons-nous les débloquer?

INTERVENANTS

George Gachiri, Gestionnaire du risque de crédit, Pezecha

Marieme Ba Kane, Fondatrice, NAFS

Paul Perrier, Fondateur, Fundkiss

Jean-Louis Traore, Directeur Général, Innogence Consulting

MODERATRICE

Elizabeth Howard, Présidente du Conseil, African Crowdfunding Association

B: Étudier le potentiel des fonds d'investissement

Les fonds d'investissement sont primordiaux pour le développement des marchés de capitaux car ils réduisent le coût de la diversification des risques et permettent aux investisseurs particuliers d'accéder facilement à des services professionnels de gestion d'actifs. Mais comment se développe une telle industrie ?

INTERVENANTS

Mike Coffi, Directeur Général d'Ecobank Asset Management et Président de l'ASGOP
Felipe Lega Gutierrez, Directeur Général, Unité de Règlement financier de la Colombie
Matthew Boadu Adjei, Fondateur, Oasis Capital Ghana
Ripert Bossoukpe, Secrétaire Général, CREPMF

MODERATEUR

Aurele M. HOUNGBEDJI, Agent Principal en Matière de Risque, IFC

C: Développer une culture du risque de crédit

Pour différencier les risques entre les divers instruments et les actifs, le bon fonctionnement des marchés financiers implique que des informations de qualité soient disponibles et qu'un mécanisme transparent de détermination des prix soit en place. À quoi ressemble la culture du crédit de l'UEMOA et que pourrions-nous apprendre des expériences d'autres pays ?

INTERVENANTS

Hamza Haji, Directeur du Crédit, Agence de Notation Ouest-Africaine (WARA)
Konrad Reuss, Directeur Général et Directeur Régional Afrique, S&P Global
Birahim Diouf, Directeur, BRVM
Fatou Diop, Spécialiste du financement structuré, IFC

MODÉRATRICE

Anne-Marie Dias Borges, Journaliste Senior, BBC Business

15:55 PAUSE-CAFÉ

16:10 INVESTIR DANS L'UEMOA : LE POINT DE VUE DES INVESTISSEURS ÉTRANGERS

Les investisseurs étrangers peuvent jouer un rôle important dans la diversification de la clientèle d'investisseurs. Cependant, leur participation dans le marché régional de l'UEMOA est faible en comparaison à des pays similaires ayant un niveau de développement économique et des cotes de crédit comparables. Quelles en sont les raisons ? En quoi ces raisons varient-elles en fonction des différents segments du marché ? Comment les autres pays ont-ils surmonté ces obstacles et attiré plus d'investisseurs étrangers dans leurs marchés nationaux ?

ALLOCUTION LIMINAIRE

John Gandolfo, Vice-président et Trésorier, IFC

PRÉSENTATION :**RELATIONS FINANCIÈRES EXTÉRIEURES DANS L'UEMOA**

Antonin Dossou, Directeur Général de la Stabilité Financière et du Financement des Economies, BCEAO

INTERVENANTS

Ruurd Brouwer, Directeur Général, TCX
Timothée Jaulin, Responsable des Entités Supranationales, Amundi
Gyula Toth, Gestionnaire Principal de Portefeuille, Macquarie
Jose Olivares, Directeur des Marchés des Capitaux, Ministère de l'Économie et des Finances, Pérou

MODÉRATRICE

Donna Sims Wilson, Présidente, Smith Graham & Co

17:25 SYNTHÈSE **Alfonso Garcia Mora**, Directeur Global des Finances, Banque Mondiale

17:30 COCKTAIL

18:30 DÎNER

11 FEVRIER 2020

9:00 L'IMPORTANCE DE LA DEVISE LOCALE**EXPOSÉ DE****John Gandolfo**, Vice-président et Trésorier, IFC**9:15 SECTEUR DE L'IMMOBILIER : FINANCEMENT PAR LES MARCHÉS FINANCIERS**

Le dynamisme économique actuel de l'UEMOA est un atout pour la modernisation des secteurs de la construction et du logement de la région, qui sont actuellement dominés par la construction par les propriétaires, les coûts élevés et l'accès limité aux financements hypothécaires. Quel rôle les marchés financiers pourraient-ils jouer pour promouvoir la modernisation du secteur de l'immobilier ?

INTERVENANTS**Christian Agossa**, Directeur Général, Caisse Régionale de Refinancement Hypothécaire**Edward Kirathe**, Directeur Général, Acorn Housing et Président d'Association d'OPCI du Kenya**Hicham Elalamy**, Directeur du Pôle Support et Développement, Autorité Marocaine du Marchés des Capitaux (AMMC)**Rob Wesselo**, Directeur Général, International Housing Solutions, Afrique du Sud**MODERATEUR****Loic Chiquier**, Conseiller Financier Principal, Banque Mondiale**10:30 COMMENT ATTIRER LES ÉMETTEURS : UNE DISCUSSION AVEC LES AVANT-GARDISTES**

Les marchés financiers non souverains de l'UEMOA comptent 45 sociétés cotées en bourse, 16 obligations de sociétés en circulation et 3 titrisations. Bien que ces chiffres aient relativement stagné ces dernières années, on observe l'émergence de certaines tendances qui pourraient ouvrir des possibilités de croissance. Entre autres, les PME, les institutions financières et les entreprises d'infrastructure recherchent des moyens de s'autofinancer (davantage) en ayant recours aux marchés financiers. Mais quels sont les meilleurs instruments pour élargir la portée de ces tendances? Et quelle réglementation doit être en place?

INTERVENANTS**Felix Edoh Kossi Amenounve**, Directeur Général, BRVM**Nandini Sukumar**, Directrice Générale, World Federation of Exchanges**Leonce Yacé**, Directeur Général, NSIA**Karim Hajji**, Directeur Général, Bourse de Casablanca**Marc Giugni**, Directeur Général Adjoint, Société Générale**MODERATRICE****Anne-Marie Dias Borges**, Journaliste Senior, BBC Business**11:15 PAUSE-CAFÉ****11:35 ATELIERS – PMES, INSTITUTIONS FINANCIÈRES ET ENTREPRISES DES INFRASTRUCTURES****A: Financement des PME**

Les PME jouent un rôle essentiel dans le développement économique mondial. Elles sont le moteur de l'innovation et de la création d'emplois et pourtant elles ont du mal à obtenir des financements. Les marchés de capitaux pourraient-ils faire partie de la solution ? Sous quelles formes ?

INTERVENANTS**Felix Edoh Kossi Amenounve**, Directeur Général, BRVM**Nandini Sukumar**, Directrice Générale, World Federation of Exchanges**Jose Peschiera**, Superintendant, SMV Pérou**Dédée Ba Gueye**, Directrice Générale, Technologies Services**MODERATRICE****Ana Fiorella Carvajal**, Spécialiste Principal du Secteur Financier, Banque Mondiale

B: Institutions financières

Les marchés de capitaux apportent des avantages significatifs aux acteurs du secteur bancaire, notamment en réduisant leur exposition au risque, en améliorant leur structure de capital et en leur permettant de développer leurs produits et leurs activités. Lesquelles de ces opportunités sont utilisées par les Banques de l'UEMOA? Quelles nouvelles opportunités peuvent être explorées ?

INTERVENANTS

Leonce Yacé, Directeur Général, NSIA

Brock Hoback, Directeur Général, Lions Head Global Partners

Javier Paredes, Partenaire, Analistas Financieros International

Cesar Goyache, Partenaire, Mainspring

MODERATEUR

Souleymane Traore, Ancien Chargé d'Investissements Principal de l'IFC

C: Financement des infrastructures

Les entreprises publiques restent parmi les plus grands fournisseurs d'infrastructures au monde. Dans le même temps, elles ont de plus en plus de mal à obtenir de financement à long terme nécessaire. Quel rôle les marchés de la dette et des actions peuvent-ils jouer ? Et quelles devraient être les prochaines étapes pour l'UEMOA ?

INTERVENANTS

Karim Hajji, Directeur Général, Bourse de Casablanca

Marc Giugni, Directeur Général Adjoint, Société Générale

Hoda Atia Moustafa, Chef de Bureau Régional de l'Afrique, MIGA

Ababacar Diaw, Directeur Général, Impaxis Securities

MODERATEUR

Anderson Caputo Silva, Gestionnaire de Pratique Finance a long terme, Groupe Banque Mondiale

12:45 CLÔTURE : TRADUIRE LES PAROLES EN ACTES

Compte tenu des défis et des opportunités, quelles sont les trois priorités clés ? Quelles actions concrètes devront suivre et à quoi pourrait s'attendre l'UEMOA pour 2020 ?

INTERVENANTS

Mamadou Ndiaye, Président, CREPMF

Jean Pierre Lacombe, Directeur de J-CAP, Directeur, Macroéconomie mondiale et recherche de marché, IFC

**13:00 CONFÉRENCE DE PRESSE (SUR INVITATION)
DEJEUNER****14:00 RENCONTRES B2B**

en partenariat avec : Société Générale, SIB, OMFIF, BVRM, IFC & CREPMF

FEBRUARY 10TH 2020

9:00 FINANCING THE FUTURE OF WAEMU

WELCOME STATEMENT BY

Mamadou Ndiaye, Chairman, CREPMF

Anshula Kant, Managing Director and Chief Financial Officer, World Bank Group

KEYNOTE ADDRESS BY

Adama Coulibaly, Minister of Finance for Côte d'Ivoire

Romuald Wadagni, Minister of Finance for Benin and President of WAEMU's Council of Ministers

H.E. Daniel Kablan Duncan, Vice-President of Côte d'Ivoire

9:40 JCAP – A CAPITAL MARKETS APPROACH TO DEVELOPMENT

J-CAP is a new WBG initiative to reinforce its commitment to the development of local capital markets. For a selected number of focus countries, J-CAP will bring together WB and IFC teams to sequence advisory services with demonstration transactions, using an ecosystem approach to capital markets development. In WAEMU, J-CAP is supporting reforms, among others, to strengthen the protection for investors, modernize the legal and regulatory framework for public offerings and introduce new instruments to crowd-in new issuers. A first success is the issuance of a SME loan securitization with the help of the IFC.

PRESENTATION BY

Sergio Pimenta, Vice President, Middle East and Africa, IFC

9:55 WAEMU – PROGRESS TO DATE, CHALLENGES AND OPPORTUNITIES

Over the past 20 years, WAEMU's capital markets have mobilized about USD 17 billion to the region's economy. This dynamism shows great potential – a potential, however, that can only be realized if three roadblocks are being resolved. How can the investor base be enlarged and diversified? How can the financial markets industry be professionalized? How do we make the market more attractive for issuers?

SPEAKERS

Tiemoko Meyliet Kone, Governor, BCEAO

Mamadou Ndiaye, President, CREPMF

Abdallah Boureima, President, Commission of UEMOA

Christian Adovelande, Chairman, BOAD

IN CONVERSATION WITH

Anne-Marie Dias Borges, Senior Journalist, BBC Business

11:10 COFFEE BREAK

11:30 A FRAMEWORK FOR CAPITAL MARKETS DEVELOPMENT

While each capital market develops in a unique way, with no script to follow, there are certain preconditions and policies that are common to more mature markets. What are those preconditions? And what does that mean for policymakers and business leaders looking to actively promote their capital market?

PRESENTATION BY

Dimitri Demekas, Senior Fellow & Consultant, London School of Economics & World Bank

11:45 THE DOMESTIC SOVEREIGN SECURITIES MARKETS – SOVEREIGN DEBT MARKETS : THE CORNERSTONE OF DOMESTIC CAPITAL MARKET DEVELOPMENT?

The sovereign debt market is the largest and most active market segment in WAEMU's capital markets. It has played a key role in raising the resources needed to fund the region's economic development policies at a reasonable cost. At times, however, the goal of raising funding cheaply may not always well align with the one to develop local capital markets. How can this trade-off be balanced? What policies are important to further the development of the local sovereign debt markets and the overall capital markets? How did other countries manage those challenges?

SPEAKERS

Adrien Diouf, Managing Director, Agence UMOA-Titres

Mohamed El Fadel Kane, Head of Capital Markets, Société Générale

Niamkey Isidore Tanoë, President, WAEMU Brokers Association

Jose Olivares, Director of Financial Markets, Ministry of Economy & Finance, Peru

IN CONVERSATION WITH

Alfonso Garcia Mora, Global Director, Finance, World Bank

13:00 LUNCH BREAK**14:00 BUILDING THE FOUNDATION FOR LONG-TERM FINANCE – A DOMESTIC INVESTORS' PERSPECTIVE**

WAEMU's domestic investor base is dominated by commercial banks, as a result of which financing at the domestic capital markets remains short-term. Pension funds could provide a good source of long-term investments. But although growing in size, their role in the domestic capital markets has yet to be established. How could that be done? What are the mechanisms to allow pension funds to work together and co-invest? What innovative solutions are available to further grow the asset base?

SPEAKERS

Jacqueline Theresa Irving, Senior Sector Economist, IFC

Cheick Tidiane Tounkara, President of Supervisory Commission, CIPRES

Abid Halim, Director of Capital Markets, Société Ivoirienne de Banque

Paul Harry Aithnard, CEO, Ecobank Côte d'Ivoire

IN CONVERSATION WITH

Fiona Stewart, Lead Financial Sector Specialist, World Bank

15:10 WORKSHOPS – INTERMEDIATION**A: Fintech - The Future of Capital Markets Development?**

With 70 per cent of Africa's population under the age 35, the continent is fertile ground for fintech. Yet, the application of fintech solutions in capital markets development has been marginal. Where are the opportunities? And how can we unlock them?

SPEAKERS

George Gachiri, Credit Risk Manager, Pezecha

Marieme Ba Kane, Founder, Next Africa Finance Solutions (NAFS)

Paul Perrier, Founder, Fundkiss

Jean-Louis Traore, CEO, Innogence Consulting

IN CONVERSATION WITH

Elizabeth Howard, Chairwoman, African Crowdfunding Association

B: Exploring the Potential of Investment Funds

Investment funds are instrumental to capital markets development as they reduce the cost of diversifying risk and allow retail investors to easily access professional asset management services. But how does such an industry develop?

SPEAKERS

Mike Coffi, Managing Director of Ecobank Asset Management and President of ASGOP
Felipe Lega Gutierrez, Director General, Unidad de Regulación Financiera (URF) Colombia, (Colombia's Financial Regulation Unit)
Matthew Boadu Adjei, CEO, Oasis Capital Ghana
Ripert Bossoukpe, General Secretary, CREPMF

IN CONVERSATION WITH

Aurele M. HOUNGBEDJI, Senior Risk Officer, IFC

C: Developing A Credit Risk Culture

To differentiate risks between assets and instruments, well-functioning capital markets imply that quality information is available and a transparent price discovery mechanism in place. How does WAEMU's credit culture look like, and what can be learned from other country experiences?

SPEAKERS

Hamza Haji, Credit Director, West African Rating Agency (WARA)
Konrad Reuss, Managing Director & Regional Manager, Sub-Saharan Africa, S&P Global
Birahim Diouf, Director, BRVM
Fatou Diop, Structured Finance Specialist, IFC

IN CONVERSATION WITH

Anne-Marie Dias Borges, Senior Journalist, BBC Business

15:55 COFFEE BREAK**16:10 INVESTING IN WAEMU – A FOREIGN INVESTOR PERSPECTIVE**

Foreign investors can play an important role in diversifying the investor base. However, their participation in WAEMU's domestic markets is small compared to peer countries with a similar level of economic development and credit ratings. What are the reasons behind it? In what way do those reasons vary across different market segments? How did other countries overcome those hurdles and attract more foreign investors into their domestic markets?

PRESENTATION BY

John Gandolfo, Vice President and Treasurer, IFC

PRESENTATION ON FOREIGN INVESTOR RELATIONS IN WAEMU BY

Antonin Dossou, Director for Financial and Economic Stability, BCEAO

SPEAKERS

Ruurd Brouwer, CEO, TCX
Timothée Jaulin, Head of Supranational Entities Coverage, Amundi
Gyula Toth, Senior Portfolio Manager, Macquarie
Jose Olivares, Director of Financial Markets, Ministry of Economy & Finance, Peru

IN CONVERSATION WITH

Donna Sims Wilson, President, Smith Graham & Co

17:25 WRAP-UP Alfonso Garcia Mora, Global Director, Finance, World Bank**17:30 COCKTAIL RECEPTION****18:30 DINNER**

FEBRUARY 11TH 2020

9:00	THE ROLE OF LOCAL CURRENCY FINANCING
	<p>PRESENTATION BY</p> <p>John Gandolfo, Vice President and Treasurer, IFC</p>
9:15	<p>REAL ESTATE - FINANCING VIA THE CAPITAL MARKETS</p> <p>As other JCAP economies, WAEMU is facing large needs to modernize and expand its real estate markets, including for affordable housing that remains dominated by self-construction and for which access to finance is limited. Yet real estate markets are essential to develop economic urban growth, create jobs and provide social safety. What role could capital markets play, notably through those three promising avenues: (i) secondary mortgage markets, (ii) REITs, and (ii) green housing bonds? What are the key success factors?</p> <p>SPEAKERS</p> <p>Christian Agossa, CEO, Caisse Régionale de Refinancement Hypothécaire Edward Kirathe, CEO of Acorn Housing, and Chairman of Kenya REIT Association Rob Wesselo, Managing Director, International Housing Solutions, South Africa Hicham Elalamy, Director of Development Division, Autorité Marocaine du Marchés des Capitaux (AMMC)</p> <p>IN CONVERSATION WITH</p> <p>Loic Chiquier, Senior Financial Advisor, World Bank</p>
10:30	<p>HOW TO ATTRACT ISSUERS – A FIREPLACE CHAT WITH FORWARD THINKERS</p> <p>WAEMU's non-sovereign capital markets count 45 listed companies, 16 outstanding corporate bonds and 3 securitizations. While this number has been relatively static in the past years, there are trends emerging that may provide an opportunity for growth. Among others, SMEs, financial institutions and infrastructure companies are searching for ways to (further) finance themselves via the capital markets. But what are the best instruments to scale those trends? And what regulation needs to be in place?</p> <p>SPEAKERS</p> <p>Felix Edoh Kossi Amenounve, CEO, BRVM Nandini Sukumar, CEO, World Federation of Exchanges Leonce Yacé, Managing Director, NSIA Karim Hajji, CEO, CSE Morocco Marc Giugni, Deputy Managing Director, Société Générale</p> <p>IN CONVERSATION WITH</p> <p>Anne-Marie Dias Borges, Senior Journalist, BBC Business</p>
11:15	COFFEE BREAK
11:35	<p>WORKSHOP – SMES, FINANCIAL INSTITUTIONS AND INFRASTRUCTURE COMPANIES</p> <p>A: SME Financing</p> <p>SME's play a critical role in global economic development. They are the engines of innovation and new job creation and yet they find it difficult to obtain financing. Could capital markets be part of the solution? How would that look like?</p> <p>SPEAKERS</p> <p>Felix Edoh Kossi Amenounve, CEO, BRVM Nandini Sukumar, CEO, World Federation of Exchanges Jose Peschiera, Superintendant, SMV Peru Dédée Ba Gueye, CEO, Technologies Services</p> <p>IN CONVERSATION WITH</p> <p>Ana Fiorella Carvajal, Lead Financial Sector Specialist, World Bank</p>

B: Financial Institutions

Capital markets bring significant advantages to the banking sector, including by reducing their risk exposure, improving their capital structure, and providing them with an ability to expand their product and business lines. How much of these advantages do WAEMU's bank already use? Which new opportunities can be explored?

SPEAKERS

Leonce Yacé, Managing Director, NSIA

Brock Hoback, Executive Director, Lions Head Global Partners

Javier Paredes, Partner, Analistas Financieros International

Cesar Goyache, Partner, Mainspring

IN CONVERSATION WITH

Souleymane Traore, Former IFC Principal Investment Officer

C: Infrastructure Financing

SOEs remain one of the largest infrastructure providers in the world. At the same time, they have increasingly struggled to secure the long-term and large-volume funding required to finance their projects. What role can debt and equity markets play? And what should be the next steps for WAEMU?

SPEAKERS

Karim Hajji, CEO, Bourse de Casablanca

Marc Guigni, Deputy Managing Director, Société Générale

Hoda Atia Moustafa, Head of Regional office, MIGA

Ababacar Diaw, CEO, Impaxis Securities

IN CONVERSATION WITH

Anderson Caputo Silva, Practice Manager, Long Term Finance, World Bank Group

12:45 CLOSING – TRANSLATING WORDS INTO ACTION

Given the challenges and opportunities, what are the three key priorities for the market? What concrete actions need to follow and what can we expect for 2020?

SPEAKER

Mamadou Ndiaye, President, CREPMF

IN CONVERSATION WITH

Jean-Pierre Lacombe, Chair of J-CAP Steering Committee, and Director, Global Macro & Market Research, IFC

13:00 PRESS CONFERENCE (Invitation only)**LUNCH BREAK****14:00 B2B NETWORKING EVENTS**

In partnership with : Société Générale, SIB, BVRM, OMFIF, IFC & CREPMF



PANELISTES
SPEAKERS





Tiemoko Meyliet Kone,
Gouverneur BCEAO
Governor, BCEAO



Abdallah Boureima,
Président, Commission de
l'UEMOA
President, Commission of
UEMOA



Christian Adovelande,
Président, BOAD
Chairman, BOAD



Anshula Kant,
Directrice Générale et Directrice
Financière du Groupe de la
Banque Mondiale
Managing Director and Chief
Financial Officer, World Bank
Group



Sergio Pimenta,
Vice-Président, Le
Moyen-Orient et
L'Afrique, IFC
Vice President,
Middle East and
Africa, IFC



John Gandolfo
Vice-président et Trésorier,
IFC
Vice President and
Treasurer, IFC



Mamadou Ndiaye,
Président CREPMF
President, CREPMF



Felix Edoh Kossi Amenounve
Directeur Général BRVM
CEO, BRVM



Ripert Bossoukpe,
Secrétaire Général, CREPMF
General Secretary, CREPMF



Matthew Boadu Adjei,
Fondateur, Oasis Capital
Ghana
CEO, Oasis Capital Ghana



Christian Agossa
Directeur Général,
Caisse Régionale de
Refinancement Hypothécaire
CEO, Caisse Régionale de
Refinancement Hypothécaire



Paul Harry Aithnard
Directeur Général, Ecobank
Côte d'Ivoire
CEO, Ecobank CI



Anne-Marie Dias Borges,
Journaliste Senior, BBC
Business
Senior Journalist, BBC
Business



Ruurd Brouwer
Directeur Général TCX
CEO, TCX



Ana Fiorella Carvajal,
Spécialiste en Chef du Secteur
Financier, Banque Mondiale
Lead Financial Sector
Specialist, World Bank



Loic Chiquier,
Conseiller Financier Principal,
Banque Mondiale
Senior Financial Advisor,
World Bank



Mike Coffi,
Directeur Général
d'Ecobank Asset
Management et
Président de l'ASGOP
Managing Director of
Ecobank Asset Management
and President of ASGOP



Dimitri Demekas
Consultant Senior, London
School of Economics & IFC
Senior Fellow & Consul-
tant, London School of
Economics & World Bank



Ababacar Diaw
Directeur Général,
Impaxis Securities
CEO, Impaxis
Securities



Fatou Diop,
Spécialiste du financement
structuré, IFC
Structured Finance Specialist,
IFC



Adrien Diouf
Directeur Général,
l'Agence UMOA-Titres
Managing Director,
Agence UMOA-Titres
Managing Director,
Agence UMOA Titres



Birahim Diouf,
Directeur, BRVM
Director, BRVM



Antonin Dossou
Directeur Général de
la Stabilité Financière
et du Financement des
Economies, BCEAO
Director for Financial
and Economic
Stability, BCEAO



Hicham Elalamy
Directeur du Pôle Support
et Développement, Autorité
Marocaine du Marchés des
Capitaux (AMMC)
Director of Development
Division, Autorité Marocaine du
Marchés des Capitaux (AMMC)



George Gachiri,
Gestionnaire du risque
de crédit, Pezecha
Credit Risk Manager,
Pezecha



Marc Giugni
Directeur Général Adjoint,
Société Générale
Deputy Managing Director,
Société Générale



Cesar Goyache,
Partenaire, Mainspring
Partner, Mainspring



Dédée Ba Gueye,
Directrice Générale,
Technologies Services
CEO, Technologies Services



Felipe Lega Gutierrez,
Directeur Général, Unité
de Règlement financier
de la Colombie
Director General, Unidad
de Regulación Financiera
(URF), Colombia
(Colombia's Financial
Regulation Unit)



Hamza Haji,
Directeur du Crédit,
Agence de Notation Ouest-
Africaine (WARA)
Credit Director,
West African Rating Agency
(WARA)(WARA)



Karim Hajji
Directeur Général, Bourse
de Casablanca
CEO, CSE Morocco



Brock Hoback,
Directeur Général, Lions
Head Global Partners
Executive Director, Lions
Head Global Partners



Aurele M. Hougbedji,
Agent Principal en Matière de
Risque, IFC
Senior Risk Officer, IFC



Elizabeth Howard,
Présidente du Conseil,
African Crowdfunding Association
Chairwoman, African Crowdfun-
ding Association



Jacqueline Theresa Irving
Economiste Principal du
Sector, IFC
Senior Sector Economist, IFC



Timothée Jaulin
Responsable des Entités
Supranationales, Amundi
Head of Supranational
Entities Coverage, Amundi



Marieme Ba Kane,
Fondatrice, NAFS
Founder, Next Africa Finance
Solutions (NAFS)



Mohamed El Fadel Kane
Directeur Général de Société
Générale Capital Securities
Head of Capital Markets, Société
Générale



Edward Kirathe,
Directeur Général d'Acorn
Housing et Président
d'Association
d'Association d'OPCI du Kenya
CEO of Acorn Housing, and
Chairman of Kenya REIT
Association



Jean Pierre Lacombe
Directeur de J-CAP, and
Directeur, Macroéconomie
mondiale et recherche de
marché, IFC
Chair of J-CAP Steering
Committee, and Director,
Global Macro & Market
Research, IFC



Alfonso Garcia Mora
Directeur Global des
Finances, Banque
Mondiale
Global Director, Finance,
World Bank



Hoda Atia Moustafa
Chef de Bureau Régional
de l'Afrique, MIGA
Head of Regional office,
MIGA



Jose Olivares
 Directeur des Marchés des Capitaux,
 Ministère de l'Économie et des
 Finances, Pérou
 Director of Financial Markets, Ministry
 of Economy and Finance, Peru



Javier Paredes,
 Partenaire, Analistas
 Financieros Internacional
 Partner, Analistas
 Financieros Internacional



Paul Perrier,
 Fondateur, Fundkiss
 Founder, Fundkiss



Jose Peschiera,
 Superintendant, SMV
 Peru
 Superintendant, SMV
 Peru



Konrad Reuss,
 Directeur Général et Direc-
 teur Régional Afrique de S&P
 Global
 Managing Director & Regio-
 nal Manager, Sub-Saharan
 Africa, S&P Global



Anderson Caputo Silva
 Pratique Finance a long
 terme, Groupe Banque
 Mondiale
 Practice Manager, Long Term
 Finance, World Bank Group



Fiona Stewart
 Spécialiste Principal
 du Secteur Financier,
 Banque Mondiale
 Lead Financial Sector
 Specialist, World Bank



Nandini Sukumar
 Directrice Générale WFE
 CEO, World Federation of
 Exchanges



Niamkey Isidore Tanoë
 Président de l'Association
 Professionnelle
 des Sociétés de Gestion et
 d'Intermédiation
 President of the WAMU
 Broker Association
 (APSGI)



Jean-Louis Traore,
 Directeur Général,
 Innogence Consulting
 CEO, Innogence
 Consulting



Souleymane Traore,
 Ancien Chargé d'Investisse-
 ments Principal de l'IFC
 Former IFC Principal
 Investment Officer



Cheick Tidiane Tounkara
 Président de la Commission
 de Surveillance de la CIPRES
 President of Supervisory
 Commission, CIPRES



Gyula Toth
 Gestionnaire Principal
 du Portefeuille, Macquarie
 Senior Portfolio Manager,
 Macquarie



Rob Wesselo
 Directeur Général,
 International Housing
 Solutions L'Afrique du Sud
 Managing Director, International
 Housing Solutions South Africa



Donna Sims Wilson
 Présidente, Smith
 Graham & Co
 President, Smith Graham
 & Co



Leonce Yacé
 Directeur Général, NSIA
 CEO, NSIA BANQUE

